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Notulen van de vergadering 
gehouden op v r i j d a g 31 mei 1968 i n de Trêveszaal 
aangevangen 's morgens om e l f uur en 's middags 

voortgezet 

Aanwezig: de minister-president De Jong en de ministers 
Bakker, Beernink (punt 1 t/m 4), De Block, 
Klompe', Lardinois, Polak, Roolvink, Schut, 
Den Toom (punt 1 t/m 14), Udink (punt 1 t/m 
15a), Veringa en Witteveen (Afwezig i s 
minister Luns) 

Voorts z i j n aanwezig de staatssecretarissen 
De Koster, Kruisinga (punt 14 en 15d) en 
Van Veen (punt 2d) 
Secretaris; drs.J.Middelburg 
Notularis ; mr.J.P.M.H.Merckelbach 

XJL Notulen van de vergadering van 24 mei 1968 (Nr.4433) 
Wijzigingen 
Elz» 2« Punt 2a,. 1°., regel 9. "consequenties van" 

wordt vervangen door: 
financiële consequenties en over een eventuele 
herziening met het oog daarop van 

B l z « 5. Regel 2: "scheen" wordt: schepen 
B l z « 14. Laatste alinea, regel 3. achter: "besteed." 

verv a l t de punt en wordt ingevoegd: 
; z i j zou daar bezwaar tegen hebben 

Blz. 16. Regel 6. Achter: "debat." wordt de volgende sin 
ingevoegd: Minister Klompé p l e i t ervoor d i t 
bedrag op f.75 min te s t e l l e n . 
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w i j s t m i n i s t e r Udink erop dat het Beneluxmemorandum nog n i e t 
speelde, toen t o t deze voedselhulp werd "besloten. Nu de 
voedselhulpconventie op 1 j u l i a.s. i n werking zal treden, 
kan er n i e t meer aan worden ontkomen om binnen het kader 
van de Zes een b e s l i s s i n g te nemen. Ook i n Benelux staat 
Nederland wat d i t b e t r e f t alleen, omdat België en Luxemburg 
n i e t aan d i t punt u i t het memorandum w i l l e n vasthouden. 
Spreker w i j s t er voorts op dat de Nederlandse opvatting 
inzake de hulp v i a FAO en Wereldvoedselprogram geen grote 
b i j v a l vond. Ons standpunt om de voor c o n s u l t a t i e i n EEG-
verband i n aanmerking komende hulp (60%) n i e t te zien als een 
communautaire maar een b i l a t e r a l e zaak werd alleen door de 
Westduitse delegatie gesteund, omdat z i j de i n s t r u c t i e had om 
pas met communautaire hulp i n te stemmen, indien ook de 
andere v i j f d i t zouden doen. M i n i s t e r Udink b e g r i j p t dat aan 
het Beneluxmemorandum nog geen u i t v o e r i n g kan worden gegeven, 
omdat het nog n i e t i s aanvaard. Het l i g t echter meer i n de 
l i j n van d i t memorandum om te kiezen voor de l i c h t e vorm 
van communautaire voedselhulp ( c o n s u l t a t i e ) dan de zware 
vorm (convergentie). Sprekers voorkeur gaat u i t naar de 
l i c h t e vorm, maar als Buitenlandse Zaken en Landbouw en 
V i s s e r i j hiermee n i e t uitkomen i s spreker bereid convergentie 
te aanvaarden, mits men voor de resterende 40$ a l l e v r i j h e i d 
van handelen behoudt. De minister-president s t e l t voor akkoord 
te gaan met het geven van een meer communautair karakter aan de 
eerder genoemde 60$. De raad kan zich hiermee verenigen; 
Landbouw en V i s s e r i j , Buitenlandse Zaken en Ontwikkelings
hulp z u l l e n deze zaak nader uitwerken. 

4 h. Vergadering van de Europese raad van landbouwministers 
(Zie notulen m-r. 24 mei 1968, punt 2a) 

M i n i s t e r Lardinois merkt op dat aan het tussen de 
landbouwministers bereikte akkoord vele fouten kleven, maar 
dat het i n de gegeven omstandigheden vooral gezien de 
onrust i n België en F r a n k r i j k , verre de voorkeur verdiende 
om t o t een akkoord te komen. Uitgaande van de gedachte van de 
Europese Commissie om d i t te zien als een vooruitlopen 
op de te harmoniseren BTW", i s aan België, Luxemburg en 
F r a n k r i j k een uitzondering toegestaan door voor deze landen 
correcties naar boven op de uniforme i n t e r v e n t i e p r i j z e n mogelijk 
te maken. Voor Duitsland i s een c o r r e c t i e naar beneden toe
gestaan. Hoewel de kosten voor Nederland n i e t zullen meevallen, 
i s spreker met z i j n concessies toch binnen de r i c h t l i j n e n van 
de REZ en de ministerraad kunnen b l i j v e n . De Europese Raad 
stemde i n met een zevental resol u t i e s , waarin de besluiten 

zi.in vastgelegd ... 



z i j n vastgelegd. De basisverordening voor zu i v e l en rundvlees 
komt mogelijk op 1 j u l i , maar w a a r s c h i j n l i j k l a t e r k l a a r . Op 
1 j u l i zal ook de douaneunie i n werking treden, aangezien de 

delegatie haar reserves heeft l a t e n v a l l e n . Het karakter 
r i c h t p r i j s voor melk i s gewijzigd, doordat de formu-
wat i s afgezwakt. Vergeleken met de bestaande r i c h t ¬

i n Nederland i s de nieuwe r i c h t p r i j s v r i j w e l dezelfde 

Franse 
van de 
l e r i n g 
p r i j s gebleven, maar de steun voor overschotten wordt A^fo hoger 
gesteld dan thans het geval i s . Indien het uitgavenplafond 
voor het z u i v e l b e l e i d hoger zal z i j n dan 630 min R.E. zal 
volgens een aparte procedure een nieuwe b e s l i s s i n g kunnen 
worden u i t g e l o k t over de te nemen maatregelen of de verdeling 
van de kosten. Een over s c h r i j d i n g van het plafond b l i j f t 
een gemeenschappelijke verantwoordelijkheid, maar met name 
Italië' wilde i n dat geval een opening hebben voor een nieuw 
gesprek. Spreker heeft a ls voorwaarde gesteld dat i n het najaar 
het hele landbouwbeleid weer t e r sprake dient te komen en zo 
mogelijk gereviseerd dient te worden i n het kader van de be
sprekingen over het s t r u c t u u r b e l e i d i n de landbouw. Voorts 
werd afgesproken dat de p r i j z e n voor 1969 en 1970 n i e t a l i n 
j u l i , maar i n oktober z u l l e n worden vastgesteld. De b e s l i s 
singen ten aanzien van rundvlees wijken n i e t af van hetgeen 
i n de REZ i s besproken. Wèl werd men het erover eens dat 
reeds op 10 j u l i het overgangsregiem een wat meer communau
t a i r karakter zal k r i j g e n . Spreker heeft zich hiertoe i n 
principe bereid verklaard, mits zou vaststaan dat de gemeen
schappelijke markt binnen afzienbare t i j d i n werking z al 
treden. Ten aanzien van de heffingen op oliën en vetten i s 
de Raadsresolutie van 1964, die overigens nog nooit was 
uitgevoerd, 
gesteld 
als het budgetrecht van het Europese parlement op d i t punt 
i s geregeld. Voor wat b e t r e f t het be l e i d op langere t e r m i j n 
i s i n deze sector weinig b e r e i k t . De p r i j z e n z i j n i n de meeste 
landen wel i e t s lager dan twee jaar geleden, maar nog n i e t 
zo veel lager als i n de gegeven omstandigheden noodzakelijk 
i s . Spreker betreurt het dat een van de uitgangspunten van 
het gemeenschappelijke landbouwbeleid, namelijk het b i j s t u r e n 
van de produktie door middel van de p r i j s s t e l l i n g , nu op de 
h e l l i n g i s gekomen, omdat d i t een p o l i t i e k onmogelijke zaak 
bleek te z i j n . Andere middelen om produktie en consumptie 
i n evenwicht te brengen z i e t spreker n i e t . Toch leek het hem 
het beste om aan het bereiken van een akkoord mee te werken, 
a l was h i j h i e r minder toe geneigd dan de heer Spierenburg 
en de vertegenwoordiger van Economische Zaken. 

Minister De Block acht het t e l e u r s t e l l e n d dat de 
produktie van melkpoeder en boter n i e t aan banden i s gelegd 
en dat de kosten i n de toekomst steeds meer zullen s t i j g e n . 
Het enige positieve punt i s dat de Kennedyronde door kan 

werking 
heffingen op oliën en ve 

van 1964, die 
., bevestigd. Spreker heeft als d u i d e l i j k e voorwaarde 

dat Nederland pas aan deze u i t v o e r i n g kan meewerken, 

gaan en dat de binnentarieven 
heeft weinig vertrouwen i n do zullen 

toezeg/ 
worden Spreker 

dat de Commissie i n 
afgebroken. 

het najaar een 



het najaar een nota over het gehele landbouwbeleid aan de 
ministerraad zal voorleggen. M i n i s t e r Lardinois heeft d u i d e l i j k 
als voorwaarde gesteld dat h i j n i e t bereid i s i n het najaar 
over de s t r u c t u u r p o l i t i e k te praten, als de Commissie deze 
nota n i e t heeft ingediend. M i n i s t e r Witteveen meent dat men aan 
d i t gesprek i n het najaar k r a c h t i g z a l moeten vasthouden, 
aangezien het Europese landbouwbeleid zonder instrumenten die 
de produktie i n toom houden, n i e t op deze voet kan voortgaan. 
Spreker heeft maandag j l . i n Luxemburg eveneens de suggestie 
gedaan om de financiële gevolgen van het landbouwbeleid i n het 
t o t a l e kader te bekijken. H i j kreeg veel b i j v a l van z i j n ambt
genoten van financiën en ook van het Commissielid Barre. Alleen 
de Franse thesaurier-generaal, Larre, maakte bezwaren. Staats
secretaris De Koster deelt de zorgen van de ministers Lardinois 
en V/itteveen over de verkeerde r i c h t i n g die het Europese land
bouwbeleid opgaat. Spreker vraagt of i s gesproken over het 
geven van andere bestemmingen aan de overschotten b i j v . voor 
voedselhulp. 

Mi n i s t e r Polak vraagt hoelang men aan de p r i j z e n 
gebonden zal z i j n en hoe men o o i t de overschotten zal kunne:'1, 
kwij t r a k e n . M i n i s t e r Lardinois w i j s t erop dat de sterke produktie-
s t i j g i n g vooral een gevolg i s van de mechanisatie i n de land
bouw die langzamerhand i n elk dorp van de Gemeenschap i s 
doorgedrongen. Ondanks het f e i t dat j a a r l i j k s i n de EEG meer 
dan een h a l f miljoen mannelijke arbeiders ( i n Nederland 
12.000) de landbouw v e r l a t e n b l i j f t de produktie s t i j g e n . D i t 
uitermate m o e i l i j k e probleem waarmee men nog zeker 20 jaar 
zal worden geconfronteerd, i s n i e t a l l e e n met het p r i j s b e l e i d 
op te lossen. Men dient voorts te bedenken dat de Franse 
boeren die i n Bretagne i n opstand z i j n gekomen, door de 
Nederlandse u i t v o e r van eieren en pluimvee van hun eigen markt 
z i j n verdreven. Alleen voor melk en rundvlees vinden z i j i n 
eigen land nog een b e h o o r l i j k afzetgebied. Het Europese land
bouwbeleid zal naar sprekers oordeel zeker vastlopen, indien 
de EEG ook n i e t i n de andere sectoren t i j d i g t o t ontwikkeling 
komt. Spreker antwoordt staatssecretaris De Koster dat over de 
bestemming van de overschotten geen bes l i s s i n g i s genomen, 
maar dat de Raad i n principe heeft besloten om b i j het bepalen 
van deze bestemming ook aandacht te schenken aan de voedselhulp. 
Over de verdere modaliteiten i s n i e t gesproken. Persoonlijk 
i s spreker van oordeel dat een deel van de overschotten v i a 
het ./ereldvoedselprogram moet worden weggewerkt. Voor de 
kosten van het landbouwbeleid behoeft men zich t o t 1 januari 
1970 n i e t a l te ongerust te maken, omdat t o t die datimi de 
bestaande verdeelsleutel van kracht b l i j f t . Deze kosten lopen 
v i a de begroting van het landbouwegalisatiefonds, die, 
omdat daar andere inkomsten tegenover staan, n i e t sterk zal 
afwijken van de begroting i n de voorgaande jaren. Concluderende 
merkt spreker op dat h i j meer bezorgd i s over de continuering 
van het Europese landbouwbeleid dan over de nationale reper
cussies met betrekking t o t de kosten. 

Minister De Block... 



M i n i s t e r De Block i s van oordeel dat het kabinet 
t i j d i g z i j n s t r a t e g i e moet bepalen voor het gesprek i n de 
Europese Raad i n brede samenstelling i n de h e r f s t . M i n i s t e r 
Udink vraagt i n hoeverre een p r i n c i p e b e s l u i t over de voedsel¬
hulp i s genomen. Spreker meent zich te herinneren dat i n de 
nota van^de Coördinatiecommissie voor de vergadering van de 
REZ werd voorgesteld op d i t punt de handen v o l l e d i g e v r i j 
te houden. Spreker acht het u i t g e s l o t e n om deze voedselhulp 
onder het ontwikkelingshulpplafond te f i n a n c i e r e n , aangezien 
de bestedingsrichtingen van de ontwikkelingshulpgelden a l 
voor v i e r jaar z i j n vastgelegd. 

M i n i s t e r Lardinois i s het eens met m i n i s t e r De Block 
dat men t i j d i g de s t r a t e g i e zal moeten bepalen. De nadere 
v o o r s t e l l e n van de Europese Commissie z u l l e n vooraf moeten 
worden besproken en daarnaast zal men z e l f a l t e r n a t i e v e op
lossingen moeten bedenken. Spreker kan m i n i s t e r Udink gerust
s t e l l e n dat h i j n i e t voor een voldongen f e i t wordt geplaatst . 
H i j heeft i n Brussel a l l e e n i n p r i n c i p e ingestemd met het 
noemen van de voedselhulp a ls een van de mogelijkheden voor 
de afzet van overschotten. Spreker kon d i t ook doen, omdat 
h i j op z i j n begroting een k l e i n e post hiervoor heeft staan. 
Overigens zou h i j te z i j n e r t i j d wel i n de raad op deze zaak 
w i l l e n terugkomen. 

M i n i s t e r V/itteveen s t e l t naar aanleiding van de 
suggestie van m i n i s t e r De Block voor om de s t r a t e g i e i n Brussel 
te l a t e n voorbereiden door een werkgroep van Landbouw en 
V i s s e r i j , Economische Zaken en Financiën. M i n i s t e r Lardinois 
merkt op dat de betrokken ambtenaren reeds overbelast z i j n . 
Spreker zou er do voorkeur aangeven dat de min i s t e r s De Block, 
Witteveen en spreker z e l f a l t e r n a t i e v e oplossingen bedenken 
die vervolgens i n de Coördinatiecommissie en i n de REZ kunnen 
worden besproken. De raad kan zich hiermee verenigen. 

5JL Honorering van het wetenschappelijk personeel van de medisch:? 
f a c u l t e i t e n (Brie'f van de mi n i s t e r van Onderwijs en '..'eten-
schappen dd. 21 mei 1968, nr.601037) 

§JL Wijziging van het financiële verhoudingsbesluit 1960 
i n verband _met de _alg_em_ene wet bijzondere ziektekosten 
(Ontwerp-beslüiT) 

De punten 5 en 6 worden zonder discussie aanvaard, 

7. Wijziging van .... 


